

Helsingin piraatit Hallituksen kokous

Aika: 19. kesäkuuta 2017 kello 17.30

Paikka: Piraattipuolueen toimitila, Franzéninkatu 5 E 1, Helsinki

Läsnä:

Äänioikeutetut jäsenet:

Ahto Apajalahti (pj)

Pauli Eronen

Pipsa Grön

Ville Hautakangas (kohdissa 5.2-13)

Jonna Lähdemäki

Sami Mattila

Hannu Mäkräinen

Maija Li Raudaskoski (kohdissa 5.2-13)

Jani Somero

Mikaela Suomalainen

Juha Tähtinen

1. Kokouksen avaus

Hallituksen puheenjohtaja Ahto Apajalahti avasi kokouksen 17.33.

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

3. Kokouksen esityslista

Esityslista hyväksyttiin.

4. Ilmoitusasiat

Merkittiin tiedoksi 9.-10.6. pidettyjen piraattien ja liberaalien yhteistapaamisten muistiinpanot. Liite:
<https://kirjoituslusta.fi/ep/pad/view/pp-lib-tapaaminen/6UjN4sWrZX>.

5. Valtuustoasiat

5.1. Kaupunginvaltuusto ja valtuustoryhmä

Merkittiin tiedoksi, että Ahto Apajalahti on 1.6. toimittanut eteenpäin esityksen piraattien valtuustoryhmän lautamiehiksi. Esitys on seuraava:

Pauli Eronen (piraattit)

Jonna Lähdemäki (piraattit)

Antti Lehto (liberaalit).

Merkittiin tiedoksi kaupunginvaltuuston 7.6. pidetyn kokouksen pöytäkirja. Keskusteltiin kokouksen tuloksista. Liite: <http://helsinki.piraattipuolue.fi/2017/06/valtuustokausi-alkoi/>.

Merkittiin tiedoksi valtuustoryhmän 7.6. pidetyn kokouksen pöytäkirja. Liite: <http://arkisto.piraattipuolue.fi/piirit/helsinki/poytakirjat/2017/valtuustoryhma/pp-hki-valtr-01-rev.14.pdf>. Valtuustoryhmän sihteerinä toimii Ahto Apajalahti.

Käytiin läpi kaupunginvaltuuston 21.6. pidettävän kokouksen esityslista. Päätettiin, että puheenjohtajisto valmistelee ja julkaisee tarvittaessa kannanoton kaupungin vuoden 2016 tilinpäätökseen liittyen.

Merkittiin tiedoksi, että valtuustoryhmän seuraava kokous on 21.6. klo 14.30, jolloin valtuustoryhmälle mm. esitellään tarkastuslautakunnan arviointikertomusta.

Sovittiin, että piirihallituksesta ne, jotka pääsevät, menevät paikan päälle seuraamaan valtuuston kokousta 21.6. klo 16.

Merkittiin tiedoksi 15.-16.6. pidetty kaupungin strategiaseminaari. Käytiin keskustelu. Päätettiin, että otetaan myöhemmin kantaa kaupungin strategian valmisteluun.

5.2. Työryhmien järjestäytyminen

Nimettiin sote-, kulttuuri- ja digiryhmien vastuuhenkilöt piraattien osalta.

Sote-ryhmä:

Ahto Apajalahti

Pipsa Grön

Maija Li Raudaskoski

Kulttuuriryhmä:

Petrus Pennanen

Satu Immonen

Maija Li Raudaskoski

Jani Somero

Digiryhmä:

Ville Hautakangas

Jonna Lähdemäki

Hannu Mäkräinen

Pauli Eronen

5.3. Lautakunta-, jaosto- ja toimikuntatyö

Merkittiin tiedoksi, että sosiaali- ja terveyslautakunta kokoontuu 20.6. Piraattien ja liberaalien yhteinen sote-ryhmä kokoontuu 19.6. klo 19 Piraattipuolueen toimitilassa. Kesätauon jälkeen sosiaali- ja terveyslautakunnan ensimmäinen kokous on 15.8. Sen jälkeen lautakunta pitää kokouksia enimmäkseen kahden viikon välein, mutta välillä myös viikon välein.

Kulttuurijaoston ensimmäinen kokous on tarkoitus pitää tiistaina 26.9. ja seuraavat kokoukset ti 7.11. ja to 14.12.

Alustavan tiedon mukaan digitalisaatioimikunnan järjestäytyminen tai seminaari pidetään elokuussa ja

työskentely alkaa sen jälkeen. Toimikuntaa ei ole vielä nimitetty eikä nimitetä ainakaan 21.6. pidettävässä kaupunginvaltuuston kokouksessa.

Keskusteltiin lautakunta-, jaosto- ja toimikuntatyön painopisteistä ja aloitteiden valmistelusta. Sote-ryhmä valmistelee aloitteita kesän aikana. Digiryhmä valmistelee toimintaansa heinäkuun aikana. Lähtökohtana on kaupungin tietotekniikkaohjelman kehittäminen. Kulttuuriryhmä valmistelee toimintaansa heinäkuun aikana.

Valmistellaan valtuustotyötä varten aloiteluonnoksia, joita käsitellään hallituksen heinäkuussa ja elokuussa pidettävissä kokouksissa.

6. Tapahtumat

Merkittiin tiedoksi menneet tapahtumat:

- Arabian katufestarit 20.5.
- Maailma kylässä 27.5.
- Grillailu/piknik 10.6.

Perustettiin tapahtumaryhmä, joka vastaa tapahtumien järjestämisestä ja osallistumisesta niihin. Vastuuhenkilöiksi nimettiin Pauli Eronen, Jani Somero ja Ville Hautakangas.

Keskusteltiin tulevista tapahtumista. Osallistutaan Helsinki Prideen 1.7. yhteistyössä Piraattinuorten kanssa.

7. Toimitila

Helsingin piraattien on tehtävä esitys Piraattinuorten hallitukselle piraattien toimitilan avainten jakamisesta. Keskusteltiin asiasta. Päätettiin, että piirihallituksen puheenjohtajisto tekee esityksen.

8. Toiminnan rahoitus

Keskusteltiin Helsingin piraattien toiminnan rahoitustarpeista. Päätettiin selvittää seuraavia kysymyksiä:

- Valtuustoryhmän saama rahoitus. Asiaa selvittävät Ahto Apajalahti ja Pipsa Grön yhteistyössä kaupunginvaltuutettu Petrus Pennasen kanssa.
- Avustusten ja projektirahoituksen saanti kaupungilta ja muilta mahdollisilta tahoilta
 - Kuultiin Jani Someron alustava selvitys. Asiaa jatkoselvittävät Jani Somero, Pipsa Grön ja Maija Li Raudaskoski yhteistyössä Piraattinuorten hallituksen kanssa.
- Luottamustoimipalkkioiden "puolueverot".
- Päätettiin selvittää rahankäytön osalta seuraavia vaihtoehtoja:
 - a) rahankäyttö Piraattipuolueen kautta kuten nykyisin
 - b) perustetaan Helsingin piraateille korvamerkitty kirjanpidollinen tili Piraattipuolueen kirjanpitoon
 - c) perustetaan oma tili ja vastataan siitä itse.
- Edellisten pohjalta: tarvitseeko valita rahastonhoitaja.
- Päätettiin, että nimetyt vastuuhenkilöt tekevät asiasta esityksen viimeistään elokuussa pidettävälle hallituksen kokoukselle.

9. Vaaliasiat

Käytiin läpi 9.6. pidetyn Piraattipuolueen ja Liberaalipuolueen edustajien yhteisen neuvottelun tuloksia. Neuvottelussa todettiin:

- Lähtökohtaisesti muodostetaan piraattien ja liberaalien vaaliliittoja tulevissa maakunta- ja eduskuntavaaleissa. Selvitetään vaaliliittomahdollisuuksia myös muiden puolueiden kanssa.
- Selvitetään yhteisten vaalitavoitteiden muotoilua vaaliliittokumppanien kesken. Yhteiset vaalitavoitteet eivät sulje pois puolueiden omia ohjelmia, vaan täydentävät niitä.
- Ennen vaaleja on sovittava yhteiset käytännöt luottamustoimipaikkaneuvotteluista. Lisäksi on sovittava yhteisistä käytännöistä ehdokashankinnassa (esim. yhteinen linja siihen mitkä syyt estävät ehdokkuuden).

Päätettiin neuvottelujen pohjalta, että lähtökohtaisesti toimitaan maakunta- ja eduskuntavaaleissa yhteistyössä Liberaalipuolueen kanssa, ja että selvitetään yhteistyömahdollisuuksia myös muiden puolueiden kanssa.

Asiasta päätettiin keskustella perusteellisemmin elokuussa pidettävässä hallituksen kokouksessa.

10. Viestintä

Merkittiin tiedoksi, että Helsingin piraattien verkkosivut on päivitetty.

Piraattien ja liberaalien 10.6. pidetyssä tapaamisessa Piraattipuolueen puheenjohtaja Jonna Purojärvi välitti puoluehallituksen näkemyksen viestintäasioista: "Viestintä valtuustopaikkakuntien piirihallitusten ja puoluehallituksen välillä: piirit tahoillaan katsovat mitkä ovat sopivimmat käytännöt paikallisesti, minkä jälkeen mietitään koordinoitua valtakunnallisesti."

Keskusteltiin viestinnästä tältä pohjalta. Todettiin, että tarvetta valtakunnalliseen koordinointiin ilmenee erityisesti siinä vaiheessa kun on valmisteltu merkittäviä kuntapoliittisia aloitteita, joita pitäisi tehdä näkyväksi valtakunnallisestikin. Päätettiin, että toistaiseksi edetään aiemmin viestinnästä tehtyjen päätösten mukaisesti, eli nimetyt ryhmät vastaavat viestinnästä omalta osaltaan, ja lisäksi käytetään Helsingin piraattien olemassaolevia viestintäkanavia.

11. Piirihallituksen toimintaohjelman muuttaminen

Muutettiin 23.5. pidetyssä kokouksessa hyväksyttyä toimintaohjelmaa. Liite: <https://kirjoitus.alusta.fi/ep/pad/view/hepi-hallitus-17-05-23-6/7jTGebhBdY>.

12. Muut esille tulevat asiat

Keskusteltiin alustavasti loppukesän kokousaikataulusta. Piraattipuolueen toimitilassa pidetään kokous heinäkuussa ja elokuussa. Elokuun kokous on mahdollisesti aikavälillä 19.-21.8.

Lisäksi pidetään kesä- ja heinäkuun vaihteessa sähköpostikokous uusien jäsenten ja pöytäkirjojen hyväksymistä varten. Muutenkin voidaan pitää sähköpostikokouksia tarvittaessa.

Maija Li Raudaskoski kertoi työn alla olevista suunnitelmista puolueen organisaatorakenteen uudistamiseksi, mikä saattaa koskea myös piirejä. Käytiin alustava keskustelu ja sovittiin, että palataan asiaan tarvittaessa myöhemmin.

13. Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.09.

Tarkastettu ja hyväksytty hallituksen 12.8. pidetyssä kokouksessa.

Pöytäkirjan vakuudeksi

Ahto Apajalahti
Hallituksen puheenjohtaja